
Protokół Z XLV Sesji Rady Gminy Kłodawa, 
która odbyła się w dniu 30 listopada 2022r. 
w Gminnym Centrum Kultury w Kłodawie. 

 
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 
Obecni: 
1. Bożena Adamczak 
2. Gerard Bieryło 
3. Henryk Brzana 
4. Ryszard Burzawa 
5. Katarzyna Chmiel-Dera 
6. Rafał Chodkiewicz 
7. Wanda Grabowska 
8. Andrzej Korona 
9. Jan Kubera 
10. Roman Leśnicki 
11. Janina Maciejewska 
12. Benedykt Piotrowski 
13. Ireneusz Winnik 
14. Wiesław Witczyk 
15. Damian Żołędziejewski 
 
Ad.1. Otwarcie posiedzenia. 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona otworzył obrady XLV Sesji Rady 
Gminy Kłodawa. 
 
Ad.2. Stwierdzenie quorum. 
Na podstawie listy obecności oraz logowań w systemie e-sesja Przewodniczący stwierdził, że 
w obradach XLV Sesji uczestniczy 15 radnych. 
 
Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 
projektów uchwał w sprawach: 

1) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Kłodawa w obrębie Łośno (druk 625); 

2) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kłodawa w obrębie Kłodawa (druk 626); 

3) nadania nazw ulic w miejscowości Łośno (druk 627); 
4) nadania nazw ulic w miejscowości Santoczno (druk 628); 
5) wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przejazdu i przechodu nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Kłodawa (druk 629). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona zaproponował przyjęcie poprawek do 
porządku obrad w jednym głosowaniu. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona poddał pod 
głosowanie wniosek Pani Wójt o rozszerzenie porządku obrad. 
 



Głosowanie nr 1 w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad ze zmianami zaproponowanymi przez Panią Wójt. 
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/384/2022 
 
Ad.4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona zapytał czy są uwagi do porządku obrad. 
 
Radny Jan Kubera zgłosił że w aplikacji esesja w  punkcie dotyczącym głosowania nad 
projektem uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Kłodawa był umieszczony 
inny projekt uchwały (dotyczący Santocka) i że trzeba to poprawić. Nie może być tak, że 
głosujemy nad czymś czego nie ma w porządku bo nie było wprowadzanych autopoprawek. 
Protokół różni się od porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona odpowiedział, że radny zgłosił uwagę 
techniczną, następnie zapytał czy Radny ma uwagi co do treści protokołu. Zaproponował aby 
tą dyskusję przenieść do punktu wolne wnioski a teraz skupić się na przyjęciu protokołu. 
Następnie poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 
 
Głosowanie nr 2 w sprawie: 
Przyjęcie protokołu XLIV Sesji Rady Gminy Kłodawa.  
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Roman Leśnicki, Janina Maciejewska, 
Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian Żołędziejewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jan Kubera 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/385/2022 
 
Ad.5. Rozpatrzenie informacji: 
a) Wójta o jej działalności w okresie międzysesyjnym (druki 608, 609, 610). 
Nie zgłoszono uwag do informacji. 



 
b) o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2021/2022 (druk 611). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Oświaty w przedmiocie sprawozdania. Zwrócił uwagę na problemy kadrowe w placówkach 
oświatowych. 
 
Radna Bożena Adamczak pogratulowała Dyrektorom szkół oraz wszystkim nauczycielom 
bardzo wysokich wyników egzaminu ósmoklasisty. Podziękowała za piękną Akademię w 
Różankach zorganizowaną na bardzo wysokim poziomie zorganizowaną z okazji Święta 11 
Listopada. Podziękowała władzom gminy za inwestowanie w placówki oświatowe  dodając że 
przydałoby się poszerzyć bazę lokalową przedszkola w Różankach i Wojcieszycach. 
 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) zmiany uchwały budżetowej Gminy Kłodawa na 2022 r. (druk 612). 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej  poinformował, iż projekt uchwały wraz z 
autopoprawką uzyskał pozytywną opinię komisji budżetu. 
 
Skarbnik Gminy Kłodawa Agnieszka Chudziak w imieniu Pani Wójt omówiła autopoprawki 
do projektu uchwały. 
W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący poddał przyjęcie projektu uchwały  pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie nr 3 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kłodawa na 2022 r. (druk 
612).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/384/2022 
 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2022 - 2029 (druk 
613). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji budżetowej. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 4 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na 



lata 2022 - 2029 (druk 613).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/385/2022 
 
c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kłodawa (druk 
614). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji budżetowej. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
Głosowanie nr 5 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie Gminy Kłodawa (druk 614).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/386/2022 
 
d) określenia wysokości stawek podatków od środków transportowych na terenie Gminy 
Kłodawa (druk 615). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji budżetowej. 
 
Skarbnik Gminy Kłodawa Agnieszka Chudziak na prośbę radnej Katarzyny Chmiel – Dera 
poinformowała o stawkach podatku w ościennych gminach. 
 
Radna Katarzyna Chmiel – Dera wyraziła obawę, że podniesienie stawek podatku od 
środków transportowych spowoduje przeniesienie się firm transportowych poza teren 
Gminy Kłodawa. 
 



Skarbnik Gminy Kłodawa Agnieszka Chudziak odpowiedziała że podwyżki nie było przez 
długi okres czasu i w obecnej sytuacji jest uzasadniona. 
Radny Jan Kubera poparł stanowisko Radnej Katarzyny Chmiel – Dery. 
 
Radna Katarzyna Chmiel – Dera zaproponowała przeniesienie przyjęcia uchwały do czasu aż 
inne gminy uchwalą ten podatek. 
 
Skarbnik Gminy Kłodawa Agnieszka Chudziak odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości 
ponieważ uchwała wchodzi w życie po 14 dniach od opublikowania w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Lubuskiego. 
 
Radny Jan Kubera podtrzymał stanowisko Radnej Katarzyny Chmiel – Dera. Dodał, że można 
zrobić sesję nadzwyczajną po uchwaleniu stawek podatku przez inne gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona odpowiedział, że takie wnioski składać w 
punkcie przyjęcie porządku obrad. Dodał, że nie jest prawnie dopuszczalne aby  nie głosować 
nad rozpatrywanym projektem uchwały. 
 
W związku z brakiem innych uwag i poprawek do projektu uchwały Przewodniczący Rady 
Gminy Andrzej Korona zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 6 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatków od środków 
transportowych na terenie Gminy Kłodawa (druk 615).  
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Roman Leśnicki, Janina Maciejewska, 
Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian Żołędziejewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jan Kubera 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/387/2022 
 
e) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kłodawa (druk 
616). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji gospodarki komunalnej. 
 
Radny Jan Kubera zwrócił uwagę, że gmina pozbywa się kolejnych mieszkań komunalnych. 
Co gmina zrobi jak zgłoszą się do nas osoby które są w ciężkim położeniu. Dodał, że gmina 
nie może iść w tą stronę. Nie można dbać tylko o osoby płacące wysokie podatki.  
 



Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak odpowiedziała, że gmina jest gminą wysoce socjalną i  
ma zabezpieczane mieszkania komunalne i socjalne. Mieszkanie które jest sprzedawane 
zostało zadłużone przez Pana który mógł za nie płacić z emerytury. Pan został eksmitowany 
rok temu. Gmina po sprzedaży tych dwóch lokali będzie miała 12 mieszkań komunalnych. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 7 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Kłodawa (druk 616).  
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Roman Leśnicki, Janina Maciejewska, 
Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian Żołędziejewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jan Kubera 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/388/2022 
 
f) wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej 
umowy (druk 617). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji budżetowej. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 8 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tej umowy (druk 617).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 



Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/389/2022 
 
g) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kłodawa (druk 
618). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji komunalnej. 
 
Radny Jan Kubera ponownie sprzeciwił się sprzedaży lokalu. 
 
Wójt Gminy Anna Mołodciak odpowiedziała, że mieszkanie jest zadłużone na 40 tyś a Pan 
nie mieszka tam od roku czasu. 
 
Radny Henryk Brzana potwierdził słowa Pani Wójt. Dodał, że mieszkanie kwalifikuje się do 
generalnego remontu. 
 
W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 9 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Kłodawa (druk 618).  
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Roman Leśnicki, Janina Maciejewska, 
Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian Żołędziejewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jan Kubera 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/390/2022 
 
h) wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej 
umowy (druk 619). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji gospodarki komunalnej. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 10 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tej umowy (druk 619).  



 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/391/2022 
 
i) regulaminu wynagradzania nauczycieli (druk 620). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji oświaty. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 11 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli (druk 620).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/392/2022 
 
j) programu współpracy Gminy Kłodawa z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2023 (druk 621). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji oświaty. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 12 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Kłodawa z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2023 (druk 621).  
 



Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/393/2022 
 
k) ustalenia opłaty za korzystanie z obiektów użyteczności publicznej (druk 622). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji budżetowej. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 13 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia opłaty za korzystanie z obiektów użyteczności 
publicznej (druk 622).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/394/2022 
 
l) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania (druk 623). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji oświaty. 
 
Radny Roman Leśnicki zwrócił uwagę na błąd w numeracji druku 
 
W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 14 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych 



warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania (druk 623).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/395/2022 
 
m) zmiany Uchwały nr XL/290/18 Rady Gminy Kłodawa z dnia 18 kwietnia 2018 w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kłodawie (druk 624). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji oświaty. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 15 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XL/290/18 Rady Gminy Kłodawa z dnia 18 
kwietnia 2018 w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kłodawie (druk 624).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/396/2022 
 
n) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Kłodawa w obrębie Łośno (druk 625). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji komunalnej. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 16 w sprawie: 



Przyjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kłodawa w obrębie Łośno (druk 625).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/397/2022 
 
o) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kłodawa w obrębie Kłodawa (druk 626). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji komunalnej. 
 
Radny Jan Kubera zapytał dlaczego z planu wyłączono osiedle Marzeń. Każda zmiana planu 
w miejscowości będzie rzutowała na to osiedle zwłaszcza w kategorii ruchu drogowego. Już 
teraz jest problem z wjazdem i wyjazdem z osiedla, jeśli plan zmieni kategorię dróg, to to się 
bardzo odbije na osiedlu. 
 
Kierownik Jerzy Jesis odpowiedział, że to osiedle już posiada obowiązujący plan. Zostało 
parę działek które są niezabudowane. Nowa zmiana planu uwzględnia rozwiązania 
komunikacyjne a plan nie będzie zmieniał kategorii dróg. 
 
Radny Jan Kubera odpowiedział, że jeśli zrobimy obwodnicę to ten plan bardzo będzie 
dotyczył tego osiedla i bardzo utrudni komunikację i wyjazd do Gorzowa przedłuży im się o 
pół godziny. 
 
Kierownik Agnieszka Szurgot – Miłosz odpowiedziała, że w ramach ewentualnych rozmów o 
planowanej obwodnicy mówi się o rozwiązaniu ruchu na osiedlu Marzeń w ramach ronda. 
Ponadto w przyszłości ruch będzie mógł się odbywać poprzez ulicę Sosnową w Gorzowie i 
ulicę Rzeczną. 
 
Radny Jan Kubera odpowiedział, że największe korki jadąc w stronę Gorzowa są przy 
pierwszym rondzie w Gorzowie i kolejnym. Rondo to pierwszeństwo dla lewej strony. Trzeba 
powiedzieć mieszkańcom tego osiedla co ich czeka. 
 
W związku z brakiem innych uwag i wniosków Przewodniczący zarządził głosowanie w 
sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
Głosowanie nr 17 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kłodawa w obrębie Kłodawa (druk 626);  
 



Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Roman Leśnicki, Janina Maciejewska, 
Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian Żołędziejewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jan Kubera 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/398/2022 
 
p) nadania nazw ulic w miejscowości Łośno (druk 627). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji oświaty. 
 
Radny Jan Kubera zapytał, czy w uzasadnieniu nie trzeba dodać że nazwy ulic zostały 
pozytywnie zaopiniowane na zebraniu wiejskim. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Korona odpowiedział, że uzasadnienie należy do gestii 
wnioskodawcy. 
W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 18 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Łośno (druk 627).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/399/2022 
 
r) nadanie nazw ulic w miejscowości Santoczno (druk 628). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji oświaty. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
Głosowanie nr 19 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie nadanie nazw ulic w miejscowości Santoczno (druk 628).  
 



Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
za (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/400/2022 
 
s) wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przejazdu i przechodu nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Kłodawa (druk 629). 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię komisji komunalnej. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały. 
 
Głosowanie nr 20 w sprawie: 
Przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przejazdu i 
przechodu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kłodawa (druk 629).  
 
Wyniki głosowania 
za: 15, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją XLV/401/2022 
 
7. Wolne wnioski. 
 
Radny Henryk Brzana zapytał o dodatki węglowe i jak wygląda to w przypadku adresów 
podwójnych przy jednym budynku. 
 
Kierownik Agnieszka Szurgot-Miłosz odpowiada, że mieszkańcy mogą złożyć wniosek do 
Wójta Gminy o nadanie numeru porządkowego dla swojego lokalu ale pod takim warunkiem 
że jest to rzeczywiście lokal odrębny aby uzyskać dodatek do węgla. 
Radny Henryk Brzana zapytał, czy to wynika z ustawy. 
 
Kierownik Agnieszka Szurgot-Miłosz odpowiedziała, że w ustawie jest zapis, jeżeli do dnia 30 
listopada wnioskodawca nie jest w stanie podjąć czynności żeby wyodrębnić i nadać ten 
numer to taki dodatek po spełnieniu wszystkich formalności zbadany przez organ się należy. 



 
Radny Henryk Brzana przytacza przykład, iż jeden właściciel budynku nie zgadza się na 
numer porządkowy aby przekształć go na dwa numery oraz zadał pytanie co w takim 
wypadku robi wywiad środowiskowy. 
 
Kierownik Agnieszka Szurgot-Miłosz odpowiedziała, że wywiad środowiskowy stwierdza 
stan faktyczny. 
 
Radny Henryk Brzana stwierdził, że na podstawie wywiadu środowiskowego może wójt, 
burmistrz przyznać dodatek ale musi być osobne mieszkanie, osobne wejście, osobne 
ogrzewanie. 
 
Kierownik Agnieszka Szurgot-Miłosz stwierdza, że wywiady są przeprowadzone w miejscach 
zamieszkania i są weryfikowane po to aby stwierdzić czy lokale mają osobne ogrzewania, 
wejścia. 
 
Radny Jan Kubera wygłosił zadane pytania przez mieszkańców Gminy Kłodawa oraz prosił o 
odpowiedź w formie pisemnej. 
1. Czy Gmina wie o gniazdowaniu na nieczynnej żwirowni, wyjątkowo rzadkiego w skali 
Polski, chronionego gatunku jakim jest żołna? Oraz rzadkich, chronionych brzegówek, 
obecność których to gatunków została zgłoszona w dniu 8 czerwca 2022? 
2. Czy Gmina podjęła jakieś ustalenia w sprawie czynnej ochrony siedliska tej wykrytej kolonii 
żołny? 
3. Proszę o protokół ze spotkania, które w tej sprawie odbyło się w Gminie we wrześniu. 
4. Czy prawdą jest, że do Gminy wpłynął wniosek do budżetu złożony przez miejscowych 
ornitologów, w celu sfinansowania działań ochrony siedlisk na starej żwirowni? 
Jakie decyzje w sprawie tego wniosku zapadły? 
5. Czy Gmina przekazała informację o wykrytej kolonii żołny i brzegówek, do czego jest 
zobligowana w ramach prawa ochrony przyrody, wykonawcy nowego Studium? 
6. Dlaczego Gmina zwracając się do RDOŚ o uwzględnienie projektu Studium, przesłała 
wadliwą dokumentacje nie uwzględniając obecności na terenie planowanym pod farmy 
fotowoltaiczne, chronionych gatunków? 
7. Dlaczego Skoro opracowanie projektu Studium zostało zakończone we wrześniu, to 
Gmina, która wiedziała od czerwca o unikatowej kolonii żołny i brzegówek, nie 
poinformowała na czas wykonawcy, dopuszczając aby powstał dokument z wadą prawną? 
Dlaczego pozwoliła na wpisanie zmiany przeznaczenia gruntu, mimo świadomości posiadania 
tak rzadkiego elementu dzikiej przyrody w tej lokalizacji? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona stwierdził iż Radny Kubera mógł umówić się z 
Panią wójt aby przedstawić jej pytania od mieszkańców. 
 
Radny Jan Kubera stwierdził, że ma prawo do zadawania pytań i że Przewodniczący Rady 
Gminy Andrzej Korona go ogranicza w tej kwestii. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona odpowiada iż nikogo nie ogranicza tylko 
zastanawia się czy Radny Jan Kubera nie nadużywa forum rady dla zadania pytań o 
charakterze indywidualnym i skierowanym nie do rady tylko do Pani wójt. 



Radny Henryk Brzana stwierdza, że Radny Jan Kubera ma rację i że maja prawo kierować 
pytania do władz. 
 
8. Zamknięcie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej 
Korona zamknął dyskusję w tym punkcie. 
 
 
 
 
  

Przewodniczący 
Rada Gminy Kłodawa 

Andrzej Korona 


